
 »صبح ایران« به دبیر کلی رائفی پور 
اعلام موجودیت کرد

تولد یک جبهه جدید در اردوگاه 
اصولگرایان

رائفی پور: جیبم بسته و دهانم باز است

آستانه  معمول است در  آرمان ملی- سهیل ثابت: 
انتخابات احزاب، جبهه ها و مجموعه های انتخاباتی متولد 
می شوند و چندی کار انتخاباتی می کنند و در نهایت نیز 
بدون سروصدا محو می شوند. البته این رویه بیشتر در 
جریان اصولگرا دیده می شود که معمولا برخی چهره ها برای 
اینکه بتوانند کنش سیاسی مهم تر و قابل توجه تری داشته 
باشند به شخصه با اعلام موجودیت حزبی جدید وارد عرصه 
سیاسی کشور می شوند. راه دوری نرویم در همین یکماه 
گذشته چند مجموعه و جبهه جدید در میان اصولگرایان 
کارکرد انتخاباتی داشته اند. از  که صرفا  متولد شده اند 
رزما)جمعیت رزمنده مدافع انقلاب اسلامی( تا »امنا« و این 
آخری جبهه »صبح ایران« که دبیرکل آن چهره نام آشنای 
کبر رائفی پور است که از قضا این جبهه  رسانه ای یعنی علی ا
نیز در نمایشگاه رسانه ها و مطبوعات اعلام موجودیت کرد. 
پیش از این نیز از این دست اسامی و جبهه ها داشته ایم که 
کارکرد انتخاباتی داشته اند از »شاجا« گرفته تا »جمنا«. اما 
اینکه این جبهه ها، احزاب و گروه ها تا چه میزان توانسته اند 
تاثیرگذار باشند بحث دیگری است که نیاز به بررسی دارد. 
اما آنچه مسلم است هر چه این احزاب و گروه ها بیشتر شود 
تششت و چند دستگی در میان اصولگرایان بیشتر خواهد 
کنون مشخص است که با این شرایط بالای 4  شد و از هم ا
لیست از جریان اصولگرا بیرون خواهند آمد و شاید هم در 
صورت مشارکت مردم  و رای به لیست جریان مقابل یعنی 
اعتدالیون این چند لیستی موجب شکست آنها گردد. اما 
قدر مسلم با این شیب اعلام موجودیت جبهه های شب 
انتخاباتی در در جریان اصولگرا باید باز هم منتظر تولبد 

مجموعه جدیدی باشیم.

   احزاب و جریان های سیاسی شهرک سینمایی هستند
دبیرکل جبهه صبح ایران در نشستی خبری که در حاشیه 
نمایشگاه رسانه های ایرانی و در غرفه خبرگزاری دانشجو 
برگزار شد، درباره فعالیت های جبهه متبوعش در انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی، گفت: این جبهه 
به صورت ویژه برای انتخابات پیش رو برنامه دارد که دارای 
۳ بخش است. در بخش اول مشخصا کار سیاسی انجام 
می دهد و بخش دوم را ناظران و امین های مردمی تشکیل 
می دهند. عزیزانی در این بخش حضور دارند که آقایان 
سعید محمد و حجت الاسلام شجاعی و محمدرضا غلامرضا 
از جمله آنها هستند. بخش سوم جبهه نیز شامل همراهان 
« اظهار کرد: انتخابات  کبر رائفی پور و هواداران است. »علی ا
پیش رو، هدف کوتاه مدت است و بنای ما بر این است که 
جریان متفاوتی در فضای سیاسی کشور ایجاد شود، از این 
رو برای ما گفتمان مهم است و امروز خوشحال هستیم 
که تمام جریانات سیاسی برای جلب مخاطب از شفافیت 
صحبت می کنند و این موجب افتخار است. وی در عین 
حال با بیان اینکه به صورت ویژه برای انتخابات پیش رو 
برنامه داریم، اعلام کرد: برای عضویت در جبهه صبح ایران 
کسانی را قبول می کنیم که تعهدنامه ما را امضا کنند و جلوی 
دوربین بنشینند و سوگند بخورند. چنانچه آنهایی که خود 
را رقیب ما می دانند، تعهدنامه ما را امضا کنند، احتمال 
آنکه کاندیدای آنها در لیست ما هم حضور داشته باشد، 
وجود دارد. رائفی پور درباره موضوع »شفافیت« هم گفت: 
اینکه احزاب رقیب به دنبال شفافیت هستند یک پیروزی و 
افتخار است. وی ضمن انتقاد از اقدامات و عملکرد برخی از 
نمایندگان مجلس، هم افزود: نمایندگان سعی می کنند در 
انتصاب شهرداران، فرمانداران و استانداران دخالت کنند 
و به جای نماینده ملی تبدیل به نماینده محلی می شوند. 
دبیرکل جبهه صبح ایران به چهار مولفه انتخابات اشاره 
و خاطرنشان کرد: رهبر انقلاب بر امنیت، سلامت، رقابت 
گر قرار است یک لیست  کید دارند، از این رو ا و مشارکت تا
باشد آیا آن لیست می خواهد با خودش در آینه رقابت کند! 
حتی یک نفر از ما که جبهه صبح ایران را ایجاد کردیم نامزد 
نشده است. به ما می گویند کاسبان شفافیت؛ چهار سال 
سکوت کردیم و شما را همراهی کردیم، حالا کاسب شفافیت 
هستیم؟ رائفی پور با بیان اینکه ما در همه حوزه ها کاندیدا 
نخواهیم داشت، اظهار کرد: گزینه ای را تایید می کنیم که 
مرامنامه ما را امضا کرده باشد و تحت نظارت مردمی هم 
قرار خواهد داشت. وی تصریح کرد: شرکت های سهامی 
سیاسی لیست می بندند و احزاب و جریان های سیاسی 
کاری نمی کنند.  فقط شهرک سینمایی و اسم هستند و 
سال هاست مجمع برگزار کردند و می گویند در سطح کشور 
فعالیت می کنند اما در هیچ شهرستانی دفتر ندارند، این 
کید بر اینکه دنبال سیاه  وهن دموکراسی است. رائفی پور با تا
لشکر و اشغال کرسی ها نیستیم، گفت: افرادی که از لیست 
ما به مجلس راه پیدا کنند جز برای مردم برای هیچکس 
کنند، حتی باید وقتی یک توصیه نامه را  کار  نمی توانند 
گر شفاف نکردند و هرکس این  امضا می کنند، شفاف کنند، ا
موضوع را اعلام کند اعلام عمومی می کنیم، باید نظارت را 
بپذیرند و بنشینند و به مردم پاسخگو باشند. وی تصریح 
کرد: مساله پسر آقای قالیباف را بنده افشا نکردم، اسناد 
مربوط به این تراول ها ماه گذشته به دست من رسید، من 
هم از مشاور آقای قالیباف سوال کردم، بنده از مشاوران 
دولت قبل هم سوال می پرسیدم، فقط باید از اصلاح طلبان 
سوال پرسید! باید به سوالاتی که در جامعه مطرح می شود 
پاسخ داد. در همین راستا سوال خانم آذرپیک را توئیت 
کردم. رائفی پور تصریح کرد: نمایندگان مسئولان مهمی در 
کشور هستند. در ماجرای معاون وزیر کشور این موضوع 
کردهای  هزینه  شفافیت  تصویب  دنبال  ما  شد،  اثبات 
کجا پول  که از  کنند  انتخاباتی هستیم باید افراد اعلام 
تبلیغات خود را تامین کرده اند در همه دنیا این گونه است. 
وی افزود: سوگندنامه نامزدها در منظر مردم قرار خواهد 
گرفت، این ارتش سایبری مردم هستند، من در خیابان ۵ 
ک است  برخورد بد هم از مردم ندیدیم، حساب کسی که پا
کی ندارد، جیبم بسته است دهانم باز است در  از محاسبه با

مقایسه با چیزهایی که می دانم چیزی نگرفتم.

آرمان ملی – مطهره شفیعی: شاید تا چندماه پیش ریاست 
فردی جز قالیباف برای اصولگرایان یک شوخی بود، اما ظاهرا 
باید احتمال جدی شدن این شوخی را بدهد. به ویژه پس از 

اظهارات روز گذشته مصطفی پورمحمدی!

   شاید باهنر رئیس شد
روز گذشته دبیرکل جامعه روحانیت گفت: به هر حال آقای 
باهنر چهره تاثیرگذاری در مجلس بوده و چهره پارلمانتاریستی 
است، او نمی خواست وارد عرصه انتخابات مجلس شود. این 
، چهره هایی مثل  دوره به اصرار اینکه »بیا و مشارکت را بالا بیاور
شما موثر هستید« وارد عرصه انتخابات مجلس شد. مصطفی 
پورمحمدی افزود: باهنر حتی تا این اواخر هم تردید داشت که 
بماند یا نماند، بسیاری به او اصرار کردند که بماند و مصلحت 
نیست که نیاید. در این شرایط که او در انتخابات ماند، باید 
امکان رأی آوری اش هم روشن باشد، به خصوص که کرمانی ها 
بسیار اصرار داشتند، بر این اساس باهنر تصمیم گرفت به کرمان 
برود. وی در پاسخ به اینکه یعنی تصمیم آقای باهنر برای رفتن 
به کرمان برای این بود که از ریسک نماینده نشدنش کاسته 
کشمکش هایی در لیست ها بود، باهنر  شود؟ بیان داشت: »
غ شود، ضمنا  می خواست یک مقدار از این کشمکش ها فار
درصد امکان رأی آوری او هم مقداری افزایش پیدا کند، حالا 
که می گوید من آمدم و کاندیدا شدم، از این جهت یک مقدار 
خیالم راحت شود.« پورمحمدی در پاسخ به اینکه بنابراین آقای 
باهنر می تواند در مجلس آینده جزء هیات رئیسه یا حتی رئیس 
کنش نشان داد: بله، این امکان وجود  مجلس باشد؟« چنین وا
دارد که باهنر رئیس یا جزو هیات رئیسه مجلس آینده باشد. 
به هر حال با سوابقی که باهنر داشته، در این تراز مطرح می شود. 
به نظر می رسد پورمحمدی دلخوشی از ریاست قالیباف بر 
مجلس ندارد که در پاسخ به این سوال که »به نظر شما مجلس 
لاریجانی چه تفاوتی با مجلس قالیباف داشت؟« گفت: »اجمالا 
دریافت ها و برداشت ها این است که مجلس دوران لاریجانی 
موفق تر بوده است. البته همه موفقیت به خاطر شخص رئیس 
نیست بلکه هیات رئیسه و نمایندگان هم تاثیر دارند. البته 
نوبت آقایان نشده اما لاریجانی طولانی ترین دوره مدیریتی هم 

در مجلس پیدا کرد.«

   لابی گر دیروز؛ رئیس امروز؟
که علاقه به ایفای نقش  باهنر پیش از این اشاره داشت 
کارگردانی دارد و نه بازیگری. کارگردانی در مجلس هم به معنای 
ریاست است و ریاست یعنی خداحافظی قالیباف! باهنر این 
جمله را هم گفته بود که »کارگردان باید تلاش کند که بر سر دو راهی 
نماند.« این هم می تواند به معنای عدم عقب کشیدن در صورت 
تصمیم قطعی برای ریاست باشد. این چهره اصولگرا که ۱۲ سال 
نایب رئیس مجلس بوده و به نوعی دست راست علی لاریجانی. 

کثر گروه های سیاسی نشست و برخاست دارد،  باهنر بابت آنکه با ا
یکی از چهره های معتمد در میان سیاسیون است. از سوی دیگر، 
۱۲ سال نایب رئیسی مجلس و ارتباط داشتن با نمایندگان سه 
دوره پارلمان، باعث شده تا بخشی از نمایندگان ادوار نیز پشت سر 
او بایستند. او از چنان لابی پرنفوذی برخوردار است که در سال 
۱۳۸۲ وقتی وزارت اطلاعات دولت خاتمی، صلاحیت محمود 
احمدی نژاد برای شهرداری تهران را تایید نمی کرد، توانست وزرای 

اطلاعات و کشور را برای تایید او متقاعد کند. 

   باهنر میانه رو یا اصولگرای خالص؟
او خود را میانه رویی می داند که سعی در برقراری تعادل در 
مجلس می کند. نایب رئیس اسبق مجلس می گوید: »ما در 
مجلس همیشه سعی می کردیم اقلیت هم در اداره مجلس 
گر ۱۵ کمیسیون داشتیم و اقلیت ۳۰ درصد  سهیم باشند. ا
رای داشت می گفتیم از این ۱۵ کمیسیون پنج  کمیسیون را 
هم شما ریاستش را به عهده داشته باشید. من همین الان 
هم معتقدم شاید بالای ۹۰درصد تصمیماتی که مجلس باید 
بگیرد غیرسیاسی و غیرجناحی است و لازم نیست جناحی 
شود. مثلا اینکه بودجه دولت را می خواهند تصویب کنند، نگاه 
سیاسی داشته باشند یا فلان قانون را می خواهند تصویب کنند 
نگاه سیاسی داشته باشند، همه مسائل را سیاسی کنند. این 
درست نیست.« باهنر افزود: یک زمانی بحث تراریخته ها شکل 
گرفته بود و جناح ها دو گروه شده بودند، یک سری می گفتند 
ضدانقلابی ها طرفدار تراریخته و انقلابی ها طرفدار غیرتراریخته 
هستند. من همان زمان در نشستی خبری گفتم تراریخته یک 
مکتب بیولوژیک است و سیاسی نیست و همین الان در موساد 

یکسری طرفدار تراریخته و یک عده ضد آن هستند! در حزب ا... 
لبنان هم همین است. این یک مکتب بیولوژیک است و سیاسی 
کردنش بی معنی است! زمان دولت آقای احمدی نژاد موضوع 
ح شده بود و کمیسیون ویژه تشکیل  هدفمندی یارانه ها مطر
کثریتش در اختیار ما بود، از همان  شد و در مجلس هفتم هم ا
، ملی است و  اول به عنوان یکی از مدیران مجلس گفتم این کار
هیچ ربطی به جناح ها ندارد، بنابراین در کمیسیون ویژه باید 
تعدادی نماینده اصلاح طلب و تعدادی هم اصولگرا باشند. 
جالب است که در همان کمیسیون هم تلاش کردم تا رئیسش از 
گر  یک جناح و نایب رئیسش از جناح دیگری باشد. در مجلس ا
گر  قرار باشد هیات رئیسه انتخاب شود موضوع سیاسی است یا ا
قرار باشد به کابینه رای اعتماد داده شود، موضوع سیاسی است 

اما تصویب بودجه دولت که دیگر سیاسی نیست.

   نوبخت هم هست
ظاهرا قالیباف باید بیشتر هم نگران باشد چرا که در این 
که از بعضی نشست های خصوصی سیاسیون  بین اخباری 
ح می شود این است که »محمدباقر  جناح های معتدل مطر
نوبخت«، دبیرکل حزب اعتدال و توسعه، حمایت های بخش 
عمده ای از جریان میانه رو را به استناد سوابق مهم خود در 
میان نامزدهای این جریان مهم داراست و کسب کرده و بالاترین 
شانس ریاست مجلس را خواهد داشت. برخی از میانه روهای 
اصولگرا هم در این ارتباط صحبت هایی کرده اند و بر اساس 
شنیده ها حتی برخی از مستقلین هم با نوبخت دیدارهایی در 
مورد کیفیت مجلس آینده داشته اند که بوی فعال شدن بیش 

از گذشته میانه روها در انتخابات آینده می دهد.
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روایت پورمحمدی از احتمال تغییر ریاست مجلس دوازدهم

«کارگردانمجلسمیشود؟ »باهنر
   لابی گر در سودای ریاست؟

آرمان ملی - حمید شجاعی: شاید زمانی که در مردادماه 
۱4۰۰ با رای شورای شهر تهران و تایید وزیر کشور به مدیریت 
ارشد کلانشهر تهران رسید فکرش را هم نمی کرد که طی ۲ سال و 
نیم میزان انتقادات به وی به حدی برسد که دیگر نه منتقدان 
و رسانه ها که شورای شهر همسو، همراه و تمام اصولگرای ششم 
کانی  نیز در زمره منتقدان قرار گیرد. صحبت درباره علیرضا زا
شهردار تهران است که به نظر می رسد انتقاد از عملکردش به 
کانی وقتی بر مسندِ ریاست  مذاقش چندان خوش نمی آید. زا
غ شده  در شهرداری تهران تکیه زد، تازه از اندیشه پاستور فار
بود و مدهوش از مسیر چینشی بود که او را به بهشت رساند. با 
این حال قرار بود به شهر فکر کند، به آلودگی هوا، به ترافیک و 
به معضل حمل و نقل، اما تمام این بحران ها، نسبت به قبل، 
کستری تر  جهش پیدا کردند تا چهره بدون روتوش تهران را، خا
کنون به نحوی بوده که بیش از تعریف و  کانی تا کنند. عملکرد زا
تمجید از کارکرد مثبت در جهت رشد، توسعه و پیشرفت شهر 
صرفا شاهد انتقادات از وی و تیم زیر مجموعه وی در شهرداری 
تهران بوده ایم. مسائل حاشیه ای هم بوده که هر کدام در زمان 
خود به سوژه ای برای ارزیابی عملکردی آقای شهردار مبدل 
می شده است. اما یکی از نقاط بحث برانگیز عملکرد علیرضا 
کانی را عده ای در انتصاب و نحوه جذب نیرو در شهرداری  زا
تهران می دانند جایی که اوایل سال جاری در یک انتصاب  
بحث برانگیز دامادش، حسین حیدری را به سمت مشاور و 
دستیار ویژه شهردار تهران در هوشمندسازی برگزید که در 
همان اثنا با هجمه  منتقدان و رسانه ها، شهردار این حکم را 
کانی نبود  لغو کرد. هر چند که این تنها انتصاب انتقادبرانگیز زا
و انتصاب افرادی خارج از شهرداری تهران در سازمان میادین 
، سازمان ورزش و اداره کل کمیسیون ماده ۱۰۰ از  میوه وتره بار
جمله انتصاباتی بود که در زمان خود مورد انتقاد قرار گرفت. 
گر بخواهم به طور کلی عملکرد شهردار کلانشهر  اما به واقع ا
تهران را بررسی کنیم شاید بهتر باشد از مساله انتصابات فراتر 
رفته و مسائل دیگر را نیز در نظر بگیریم.، فیش حقوقی 4۶ 
، ، حادثه خلازیر و استفاده از  میلیونی حراست شورای شهر
 ، غیراصولی ترین روش برای تخریب ساختمان ها و فوت ۵ نفر
سوختن ۶ نوجوان در آتش خلاقیت شهرداری و ترکیدن بالن 
قرمز به عنوان نماد یک کارگاه عمرانی، چندین مرتبه قطع عضو 
کودکان در پله برقی ها، عدم صدور هشدار و تخلیه به موقع 
مردم از منطقه؛ قبل از سیل امامزاده داوود، پروژه ساخت 
هتل در بوستان های شهر تهران، کشف پرونده فساد ۲۰ هزار 
میلیارد تومانی در شهرداری تهران که شورای شهر از آن خبر 

داد، بدهی ۲۰۰ میلیاردی به ایران  خودرو برای خرید اتوبوس، 
کم غیرمجاز و... تنها بخش کوچکی از عملکرد علیرضا  فروش ترا
کانی طی دو سال و نیم تکیه بر کرسی ریاست شهرداری تهران  زا
است. پرسش از شهردار تهران که رفقای اصولگرایش وی را 
تانک انقلاب می خوانند این است که به طور مشخص کدام  
کلان پروژه در کلانشهر تهران به سرانجام رسیده است؟  آلودگی 
هوا کمتر شده؟ مساله کاهش آسیب های اجتماعی پیشرفتی 
داشته؛ مساله حمل و نقل و ترافیک به جایی رسیده؛ مساله 
پسماندها به نتیجه خاصی رسیده است یا طرح جدیدی که 
دغدغه تهران باشد از سوی شهرداری در دستور کار قرار گرفته 
است؟ اینکه شهردار محترم تهران صرفا از موانع بگوید و در هر 
موردی از مساله فلسطین تا برجام اظهارنظر کند اما زمانی که 
از وی در خصوص مسائل شهری پرسش و انتقاد شود صرفا به 
کتفا کند مشکلی از مشکلات  جمله نقاط مثبت را هم ببیند، ا
کلانشهر تهران را حل نخواهد کرد. هر چند که مشکلات شهری 
کانی را  تهران نقد اولیه و بسیار بنیادین بسیاری از منتقدان زا
همچنان عیان می کند که آقای شهردار با کدام مدرک مرتبط 

با مدیریت شهری به شهرداری تهران منصوب شده است. 

   افزایش پرسنل باعث می شود کار صورت نگیرد
شهردار تهران با بیان اینکه برخی تریبون را روشن می کنند 
کید کرد: ما  و حرف هایی را می زنند که ما متحیر می شویم، تأ
می توانستیم ۵۰ درصد نیروی خروجی، نیرو جذب کنیم اما 
انجام ندادیم. ما حجم کار را افزایش دادیم تا انباشت نیروهای 
گذشته بتوانند فعالیت کنند. ظرفیت شهرداری با تمام توان 
فعالیت می کند، اما از طرفی دیگر قدرالسهم تملک دارایی مالی 
و سرمایه ای را سال به سال کاهش می دهیم و برای سال آینده 
کانی با بیان اینکه حلقه ای  به ۳۶ درصد رسیده است. علیرضا زا
به نام نظام ارزیابی در شهرداری تشکیل شده تا با افراد مصاحبه 
گر به اقتضای نیاز باشد جذب صورت گیرد، گفت:  کنند و ا
هزینه های جاری که بخشی از آن حقوق پرسنل است کاهش 
یافته است این در حالی است که نزدیک به ۱۰۰ هزار نفر نیرو در 
شهرداری مشغول به فعالیت هستند که بیش از ۵۰ هزار نفرشان 
کید بر اینکه ما به  به طور مستقیم با ما فعالیت می کنند. وی با تأ
گر برای شهرداری کاربردی باشند جذب  این افراد می گوییم ا
خواهند شد و در غیر این صورت مخالفت صورت می گیرد، 
افزود: از یک راننده تا یک متخصص همه ارزیابی می شوند. 
بنده به عنوان شهردار تهران پسرخاله و دخترخاله خود را وارد 
شهرداری نکرده ام. این مباحث به افکار عمومی آسیب می زند. 

شهردار تهران همچنین خاطرنشان کرد: نزدیک ترین فرد به 
بنده ماه ها بیکار بود و با اینکه می دانستم به درد شهرداری 
کانی با بیان اینکه افراد کاری  می خورد، وارد مجموعه نکردم. زا
نکنند که شهرداری به ورطه ای بیفتد که دغدغه  اش نارضایتی 
پرسنل باشد، تصریح کرد: افزایش پرسنل باعث می شود کار 

صورت نگیرد و دچار مشکل شویم. 

   3 مساله مهم و مورد توجه
 یک عضو شورای شهر پنجم تهران در خصوص جذب 
نیروهای شهرداری تهران در دوره مدیریت شهری سابق اظهار 
داشت: شهرداری تهران یک مجوزی از سازمان استخدامی 
کرد تا حدود دویست و اندی  گرفت و آزمون برگزار  مجوز 
دانشجوی نخبه دانشگاه های سراسر کشور را جذب کند. 
زهرا نژادبهرام به »آرمان ملی« گفت: شهرداری فعلی تهران 
گر فکر می کند که احتیاج به جذب نیرو دارد مجوزهای  هم ا
لازم را بگیرد و انجام دهند. چنانکه دوستان امور استخدامی 
شهرداری هم کاملا به امور جذب افراد واقف هستند. وی در 
خصوص عملکرد شهرداری طی ۲ سال و نیم گذشته بیان کرد: 
به نظرم ۲ اتفاق مهم در شهر می افتد که لازم است مورد توجه 
قرار بگیرد. نخست مساله پسماند است نیازمند این بودیم 
که یک حرکت جدی از شورای ششم ببینیم، اما متاسفانه با 
حجم  بالایی از زباله گردها روبه رو هستیم که طبیعی است و با 
حجم کثیری از عدم تفکیک روبه رو هستیم. اخیرا نیز شنیدم 
که می خواهند زباله گردها را به استخدام شهرداری دربیاورند 
انگار که هیچ مطالعه ای در این خصوص صورت نگرفته و 
دنیا هیچ کاری نکرده که بتوانیم از روی آن الگو بگیریم و با 
روش هایی آسیب هایی را باز تولید می کنیم. اولین کار تفکیک 
زباله از منزل است، اما می آیند زباله گردها را استخدام می کنند. 
این نه در  شأن شهرداری و نه در  شأن شهروندان است که در 
این حوزه فعالیت کنند. از طرفی در حوزه نگهداری هم دچار 
چالش هستیم. خارج شدن قطار از ریل و... همه نگران کننده 
است. لذا احساس می شود در حوزه نگه داشت چه در حوزه 
کسیرانی به خصوص مترو دچار  اتوبوسرانی و چه در حوزه تا
چالش می شویم. موضوع دیگر نیز این است که گویا شهرداری 
تهران فراموش کرده که بحشی از شهروندان معلولان هستند 
و ظرفیت های لازمی را که برای تردد معلولان ایجاد شده بود را 
شاهد عدم توسعه و نگهداشت هستیم. برای من خیلی جالب 
کانی، شهردار تهران  است بدانم در این دو سال و نیم که آقای زا

است چه اقداماتی برای این دوستان صورت گرفته است. 

شهرداری تهران؛ از مشکلات شهری تا ساز و کار جذب نیرو 

شهرداری بدون رتوش اصولگرایانه
کانی:  پسرخاله و دخترخاله خود را استخدام نکردم       علیرضا زا

      زهرا نژادبهرام در گفت وگو با »آرمان ملی«:  شهردار تهران بگوید در این 2 سال و نیم چه کاری انجام داده است؟

علی مطهری:

گذار  میدان را به تندروها وا
کنیم، اوضاع بدتر می شود 
 رونمایی از لیست »صدای ملت« 

به پنجشنبه افتاد

گر مشارکت بالا باشد، لیست »صدای  »ا
ملت« توان رقابت دارد«. این را علی مطهری 
درباره لیستی که خودش با همراهی بخشی 
از جریان اصلاحات بسته، می گوید. درباره 
اقبال این لیست اما به این راحتی ها نمی توان 
قضاوت کرد و باید منتظر ماند. علی مطهری 
گر درصد مشارکت بالا باشد،  اظهارداشت: »ا
گر مشارکت پایین باشد  توان رقابت داریم، اما ا
شاید توان رقابت وجود نداشته باشد.« اما 
با این حال آنچه مسلم است شرایط برای 
یا به قول خود مطهری لیست  اعتدالیون 
»صدای ملت« چندان هم هموار نیست و آنها 
باید ابتدا ۲ مانع مهم را پشت سر بگذارند. مانع 
نخست که شاید بتوان آن را مهم ترین مساله 
بر شمرد بحث مشارکت مردم در انتخابات 
شرایط  جهت  به  چه  دلیلی  هر  به  است. 
نامطلوب  عملکردهای  و  اقتصادی  بغرنج 
دولت یا نارضایتی ها به نظر جامعه چندان 
انتخابات  در  گسترده ای  و  فعال  مشارکت 
گر حداقل مشارکتی در  نخواهد داشت  و ا
انتخابات صورت بگیرد به سبد اصولگرایان 
انقلابی ریخته خواهد شد. مگر اینکه طی 
این مدت موتاه کمتر از ۲ هفته تا انتخابات 
مطهری و یارانش کاری کنند و وعده  هایی 
بدهند تا بتوانند افکارعمومی را اقناع کنند 
تا به پای صندوق های رای بیایند. در این 
صورت می توان امیدوار بود که لیست صدای 
ملت احتمالا بتواند رای مردم را از آن  خود کند 
و کرسی های مجلس دوازدهم را به نام خود 
سند بزند. اتفاقا نکته دوم نیز اینجاست که 
خود مطهری نیز بدان اذعان داشته است. 
اینکه اول باید به مجلس راه یابند و سپس 
باقی امور را پیگیری کنند. اما نکته اینجاست 
که در لیست مطهری به جز خود او چه کسان 
دیگری حضور خواهند داشت این مساله ای 
است که هنوز هیچ کسی نمی داند گرچه گفته 
شده که ۲۳ نفر مشخص شده اند که ۶ تن از 
آنها از بانوان خواهند بود، اما ریز جزئیات هنوز 
افشا نشده است.  اما بازهم این مردم خواهند 
بودند و تعیین خواهند کرد که چه کسانی وارد 

مجلس آینده خواهند شد. 

   شرکت نکردن در انتخابات میدان را به 
گذارکردن است حریف وا

انتشار  رئیس مجلس دهم درباره  نایب 
لیست انتخاباتی از سوی جریان حامی وی 
برای شرکت در دوازدهمین دوره انتخابات 
به نام  لیستی  یک  داشت:  اظهار  مجلس 
کامل  »صدای ملت« تدوین شده و رو به 
کامل و  شدن است، فکر کنم تا چهارشنبه 
روز پنجشنبه ان شاءا... رونمایی می شود. 
ک ما اعتدال، عقل گرا  علی مطهری گفت: ملا
بودن، شعار زده نبودن بوده و اینکه افراد 
تعصب جناحی نداشته باشند و دنبال اصلاح 
گر وارد مجلس  کشور باشند و افراد ا امور 
شدند، به دنبال این نباشند که حالا حتما 
دوره بعدی هم وارد شوند، بتوانند حرف 
خودشان را بزنند. آنجایی که باید وارد شوند 
و افراد حر و آزاده ای باشند و این طور نباشند 
از ترس ردصلاحیت خیلی جاها کوتاه بیایند 
گر مردم  و حرف نزنند. وی خاطرنشان کرد: ا
خوب رأی دهند سعی می کنیم چنین افراد 
کسیونی تشکیل شود و بتوانیم  و گروه و فرا
یک تغییری در اوضاع مجلس انجام دهیم 
و طبعا تغییری در وضع کشور و اصلاح امور 
بهتر انجام خواهد شد. ما تلاش خودمان را 
خواهیم کرد، بستگی به شرکت و نظر مردم 
دارد، مردم هر مقدار بیشتر در انتخابات 
انتخاب  بهتر  افراد  اینگونه  کنند،  شرکت 
می شوند. یعنی مشارکت هرچه بالاتر باشد 
این افراد بهتر رأی می آورند مشارکت پایین 
باشد، ممکن است یک گروه خاص صرفا رأی 
بیاورند. مطهری  در خصوص اینکه چکار باید 
گر  کرد تا مردم رای دهند، بیان کرد: هرکسی ا
فکر کند از چه راهی مشکلات را می توانیم حل 
کنیم و برخی رویه ها را تغییر دهیم، واقعا هیچ 
راهی به غیر از مجلس وجود ندارد. این که کنار 
بنشینیم و میدان را به طرف مقابل و تندورها 
گر  کنیم، اوضاع بدتر می شود ولی ا گذار  وا
گروه معتدلی در مجلس پیدا شود که بتواند 
در امور کشور موثر باشد، حتما تاثیر دارد. این 
فعال سیاسی  یادآور شد: مردم از گرانی ها و 
دو انتخابات گذشته ناراحت هستند، بالاخره 
این انتخابات ها به نحو خوبی برگزار نشد 
و این ناراحتی ها باعث شده برخی بگویند 
ما شرکت نمی کنیم ولی به نظر من شرکت 
گذارکردن است  نکردن میدان را به حریف وا
و این به نفع کشور نیست. هر مقدار مردم 
بالاخره  کنند  شرکت  انتخابات  در  بیشتر 
در بین کاندیدا ما تعداد قابل توجهی افراد 
گر این ها  معتدل و حتی اصلاح طلب داریم و ا
به تعداد قابل توجهی رأی بیاورند، به نفع 
مجلس خواهد بود. وی تصریح کرد: ما باید 
برخی کارهای اساسی را انجام دهیم، برخی 
شود.  اصلاح  باید  ما  کلان  سیاست های 
سیاست خارجی ما باید اصلاح شود، مدتی 
است ما شرق گرا شده ایم. این ها می فهمند 
رابطه ما با غرب خراب است و به نفع خودشان 
عمل می کنند و احساس می کنند ما مجبور 

هستیم به آن ها پناه بیاوریم. 


